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CvT POP 24 juni 2016 

Bijlage 3 

- CONCEPT - 

 

Verslag CvT POP dd. 1 december 2015 

 

Aanwezig: 

• Vertegenwoordiging namens Economische Zaken: 

*  Voorzitter de heer A. H. Gierveld  (Ministerie van Economische zaken, directeur directie ELVV) 

* Mevrouw E.G.M. Veldhuis (Ministerie van Economische zaken, directie ELVV)  

* De heer E. J. van der Linden, ter vervanging van de heer M.M. v.d. Burg (RVO.nl) 

 

• Vertegenwoordiging van de provincies: 

* landsdeel Zuid: de heer T.J.D. Mulder, provincie Limburg 

* landsdeel Oost: mevr. M. v.d. Berg, vervangster de heer A.J.H. Thijssen, provincie Gelderland 

* landsdeel Noord: mevr. Hijlkema, provincie Fryslân 

Ambtelijke ondersteuning: de heer H. Bouman, voorzitter TPO (provincie Groningen) 

 

Overige leden 

• Vereniging Nederlandse Gemeenten: mevrouw H.B. Scheeringa 

• Unie van Waterschappen (UvW): de heer P. de Vries (vervanger de heer A. J. Vermuë) 

• Namens de landbouworganisaties: Land- en Tuinbouw Organisatie LTO, de heer G.C.van ’t Klooster 

• Namens de natuur- en milieuorganisaties: Stichting Collectief Agrarisch Natuurbeheer (SCAN), de 

heer W. Kooy 

• Namens de sociale- en economische partners: het Nederlands Agrarisch Jongeren Kontakt (NAJK), 

mevrouw K.I.M. Haanraads 

• Namens de Europese Commissie: mevrouw S. Osaer en mevr. E. Bakker 

De heer J.A.W.H.M. Zwetsloot, Secretaris CvT POP / Mevrouw A.M.P. Nap, Adj. secretaris CvT POP. 

 

(Deels) aanwezig ten behoeve van een toelichting: 

De heer A.N.A.M. Mulders (Ministerie EZ, toelichting collectief agrarisch natuurbeheer) 

De heer A. IJlst (Regiebureau POP, toelichting POP3) 

De heer J. Hartholt (Regiebureau POP, toelichting Communicatiestrategie) 

De heer A.V. Vorstenburg (Regiebureau POP, toelichting Monitoring en Evaluatie / Ex post evaluatie 

POP2) 

 

Afwezig:  

• landsdeel West: de heer G.M. Biermann, provincie Noord Holland: collegiaal vervangen door overige 

landsdelen. 

 

 

Opening 

 

Mededelingen 

Mevr. Scheeringa is namens de VNG aangewezen als lid. 

De heer Bierman zal als plaatsvervangend voorzitter CvT functioneren. 

De namen van de leden van het CvT zullen gepubliceerd worden op de website van het Regiebureau 

POP. 

 

Notulen vorig overleg 

Akkoord. Naar aanleiding van: de stukken die besproken worden tijdens de CvT-vergadering zullen 

openbaar gemaakt worden, tenzij openbaarmaking niet wenselijk is. 
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Stand van zaken POP2 

* Realisatie 

Er moet nog circa € 6 miljoen gedeclareerd worden (60 projecten), waarvan € 5,5 miljoen ca. 25 

projecten betreft. Die projecten worden met voorrang afgehandeld, maar ook de resterende 35 

projecten (€ 0,5 mln.) zullen nog dit jaar afgehandeld worden. Mogelijk dat subsidies  wel lager 

vastgesteld moeten worden, omdat bewijsstukken ontbreken. De vertegenwoordiging van de 

Commissie vraagt welke acties gehanteerd zijn om tot snelle uitputting te komen. Belangrijkste actie 

was het stimuleren van indienen van declaraties. 

 

* Notificatie POP2 

De notificatie POP2 is eind september 2015 ingediend en is akkoord bevonden. 

 

* Ex post evaluatie POP2 / gunning 

De voorlopige gunning van de Ex post evaluatie heeft plaatsgevonden.  Indien er geen bezwaar komt, 

kan de gekozen organisatie begin januari aan de slag. Het rapport dient eind 2016 opgeleverd te zijn.  

Er zal worden gewerkt met een klankbordgroep, waarvoor alle relevante partijen (Commissie, UvW,   

LTO en anderen) worden uitgenodigd.  Relevante stukken zullen onder betrokkenen verspreid worden. 

 

POP3 

* Algemeen / notificatie POP3 

Op 28 augustus jl. is de 1e notificatie POP3 formeel bij de Commissie ingediend; op 24 november is 

een herziene versie ingediend. Belangrijkste aanpassingen: 

a. Inzet van de middelen afkomstig uit pijler 1 en bestemd voor ‘water’: Projecten die met deze 

middelen gefinancierd worden, dienen met 100% ELFPO-financiering uitgevoerd te worden. 

Daarom moet worden bezien hoe de 20 miljoen nationale overheidsmiddelen ingezet gaan 

worden. 

 

b. Invoering van het systeem van collectieven agrarisch natuurbeheer. Dankzij de inspanningen 

van de Commissie is recentelijk Verordening 809/2014 aangepast, zodanig dat collectieven 

ook echt als begunstigden op kunnen treden. Mede door die aanpassing zijn in de notificatie 

POP3 verduidelijkingen doorgevoerd. De voorzitter van de vergadering benadrukt de grote 

waardering van Lidstaat Nederland voor de inspanningen van de Commissie op dit onderwerp. 

 

c. Een deel van de Pijler 1 overhevelingsmiddelen zou worden besteed aan dierenwelzijns-

maatregelen in de kalverhouderij. Na intensief overleg met de sector is EZ tot de conclusie 

gekomen dat de gelden die daarvoor beschikbaar komen door de sector niet gebruikt zouden 

worden, gelet op alle voorwaarden en beperkingen. Besloten is dan ook die aanpassing uit de 

notificatie te verwijderen en de daardoor vrijkomende gelden voor de kalversector in te zetten 

via andere regelingen (investeringen ten behoeve van verduurzaming van de sector). De 

precieze vormgeving daarvan wordt momenteel uitgewerkt. 

 

Opgemerkt wordt dat over de aanpassingen met betrekking tot de watermaatregelen de Unie van 

Waterschappen niet  vooraf geconsulteerd is. Hoewel de wijziging voortkomt uit Europese regelgeving, 

wordt geconcludeerd dat in de toekomst de Unie in soortgelijke situaties nauwer bij een en ander 

betrokken zal worden. 

 

De Commissie geeft aan dat het streven is de notificatie nog dit jaar goed te keuren. Mocht dat niet 

mogelijk blijken, dan wordt de wijziging na goedkeuring geacht in werking te zijn getreden op de 

datum van indiening van het wijzigingsvoorstel.  

 

* GMI/BMIL 

De garantstellingsregeling moet voorzien in imperfecties in de werking van de financiële markten.  De 

regeling zelf is nog in ontwikkeling. Vooral de samenwerking met de banken bij de uitwerking is 
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essentieel. Het is nog niet zeker dat een en ander inderdaad van de grond zal komen, maar hopelijk 

kan de regeling in het eerste kwartaal 2016 opengesteld worden. 

Gevraagd wordt wat de werkingssfeer van de regeling is. Het moet altijd gaan om fysieke 

investeringen in de agrarische sector.   

Ook wordt gevraagd of nagegaan is of de regeling in de voorziene vorm zal gaan werken. Zijn de 

criteria die gehanteerd gaan worden wel werkbaar voor banken en sector? Hierop wordt aangegeven 

dat de regeling zich in de praktijk zal moeten bewijzen. 

 

* EIP 

Bij innovaties in het kader van de EIP-regeling, is het van belang dat er zoveel mogelijk uniformiteit 

bij  de provincies en landsdelenkomt. Het voorstel is dan ook te streven naar afstemming van 

openstellingen én uniformering van het beoordelingsproces. Opgemerkt wordt dat het wenselijk is 

deze opzet breder toe te passen. Het voorstel is een goede mix van doelmatig werken en toch het 

benodigde maatwerk mogelijk maken. 

 

Regelingen moeten echter zo snel mogelijk open kunnen gaan in provincies die daar klaar voor zijn. Er 

wordt gekozen voor een groeimodel: hoe stroomlijning vormgegeven kan worden zal gedurende de 

looptijd van het programma geleerd en vormgegeven moeten worden.  

 

De vertegenwoordiging van de Commissie geeft naar aanleiding van het voorliggende stuk aan, dat de 

Commissie het onderwerp ‘selectiecriteria’ nogmaals onder de aandacht wil brengen. Het CvT zou de 

verdere uitwerking van de in het vorig overleg besproken selectiecriteria door de provincies moeten 

bespreken. Selectiecriteria en weging / minimaal aantal punten dienen vòòr een openstelling bekend 

te zijn. De Commissie wil de criteria gebruiken om van te leren. Het is voor de Commissie van belang 

dat het CvT ‘voor de toekomst’ een mening over de selectiecriteria en de toepassing daarvan geeft. De 

Commissie doet de suggestie dat het CvT informatie over de openstellingsbesluiten krijgt, zodat het 

zich een oordeel kan vormen. Geconcludeerd wordt dat het onderwerp aandacht behoeft en in een 

volgend overleg terug zal komen in de vorm van een notitie waarin wordt beschreven hoe een en 

ander bij de eerste openstellingen verlopen is. 

 

* Handboek Monitoring en evaluatie POP3 

Het huidige handboek is een ‘1.0’ versie, verdere uitwerking is nodig. Doel van het systeem is dat er 

voldoende informatie beschikbaar is over de voortgang van het programma. De verdere uitwerking zal 

snel ter hand genomen worden. 

 

Regiebureau POP 

* Werkplan 

Dit werkplan is het eerste echt geïntegreerde werkplan van Programmateam en Netwerk Support Unit. 

Het Regiebureau heeft nu een omvang van 11 fte. Voor komend jaar is hét speerpunt: het 

ondersteunen van provincies en Rijk bij het in uitvoering nemen van het programma. 

 

* Communicatieplan 

Het betreft een plan voor de komende 6 jaar. De communicatie richt zich niet alleen op informeren, 

faciliteren en bewustwording, maar vooral ook op motiveren. Er worden veel bijeenkomsten voorzien. 

Zo zal er 11 en 12 mei een Amsterdam Rural Forum georganiseerd worden, waarvoor ook de leden 

van het CvT van harte uitgenodigd zullen worden. 

De suggestie wordt gedaan de communicatie meer te benaderen vanuit de activiteiten van 

begunstigden. De communicatie zou niet opgebouwd moeten worden vanuit het programma, maar 

vanuit de belevingswereld van de potentiële begunstigden, zodat men ook makkelijk de weg vinden 

kan.  

 

Beide stukken worden, rekening houdend met gemaakte opmerkingen, vastgesteld. 

 

Rondvraag 
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Met de stukken zijn twee stukken ter informatie toegezonden, betreffende de werkwijze bij audits en 

een rapport van de Europese Rekenkamer. Het zijn lezenswaardige stukken om een gevoel te krijgen  

hoe de Europese Commissie en de Europese Rekenkamer kijken naar en omgaan met de uitvoering 

van POP in de lidstaten.  

De vertegenwoordiging van de Commissie geeft aan dat op korte termijn een verzoek om een update 

van het plan ter vermindering van het foutenpercentage POP toegezonden zal worden. Ook merkt de 

vertegenwoordiging op dat Nederland voorloper is op het terrein van de collectieven én op het terrein 

van de garantstellingsregeling. Alle ogen in de EU zijn met betrekking tot die onderwerpen dan ook op 

Nederland gericht. Voor de Commissie is vooral de garantstellingsregeling een prioriteit. Nederland is 

een goed voorbeeld van hoe het kan. Wel is het van belang dat het POP-programma nu snel écht op 

gang komt. Er ontstaan bij de Commissie wat zorgen over de uitputting van het POP3 budget. 

 

De heer Gierveld dankt alle aanwezigen voor aanwezigheid en inbreng en sluit de vergadering. 

 

___________________________________ 


